
 

 

Br.0012.3.3.2023         

 
Protokół Nr 49/23 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy  

ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski 
z dnia 21 marca 2023 r. 

 
Posiedzenie Komisji odbyło się w budynku przy ul. Kopernika 3, sala II piętro, w godzinach 

9:00 – 11:05. Obecni byli: Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk, Wiceprzewodniczący Komisji 
Włodzimierz Borowik, Członkowie Komisji: Paweł Bierżyn, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, 
Iwona Kołos, Danuta Karniewicz, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski.  

W posiedzeniu uczestniczyli także: Burmistrza Miasta Jarosław Borowski, a w trybie zdalnym 
Sekretarz Miasta Tamara Korycka (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do papierowej wersji 
protokołu).  

 
Dotyczy punktu nr 1 
 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła posiedzenie Komisji i powitała wszystkich 
zebranych. Poinformowała, że radny Piotr Ostaszewski zgłaszał, że się spóźni. Poprosiła o 
sprawdzenie obecności za pomocą przycisku kworum. Obecnych jest 8 radnych.  
 
Dotyczy punktu nr 2 

Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że obecny punkt dotyczy ustalenia porządku 
obrad. Następnie odczytała proponowany porządek posiedzenia podany w zawiadomieniu. 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  
3. Przyjęcie Protokołu Nr 48/23 z posiedzenia Komisji w dniu 21 lutego 2023 r.  
4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski.  
5. Zapoznanie się z informacjami o pracy w 2022 roku: Bielskiego Domu Kultury, Miejskiej 

Biblioteki Publicznej, Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Pływalni Miejskiej „Wodnik” i 
Środowiskowego Domu Samopomocy.  

6. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne.  

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że Komisja przyjęła 
zaproponowany porządek obrad. 

Dotyczy punktu nr 3 

Przyjęcie Protokołu Nr 48/23 z posiedzenia Komisji w dniu 21 lutego 2023 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołu. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr 48/23 z posiedzenia Komisji w dniu 21 lutego 2023 r.  
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Wyniki głosowania: 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Grodzki, Piotr Ostaszewski 
 
Dotyczy punktu nr 4 

Informacja z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim imienia Marszałka Józefa 
Piłsudskiego w 2022 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że członkowie komisji zapoznali 
się z przedłożoną informacją.  
 
Informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2022 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że członkowie komisji zapoznali 
się z przedłożoną informacją.  
 
Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2022 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Paweł Bierżyn powiedział, że wiadomym jest, że będzie wybór nowego dyrektora 
MOSiR i wszyscy radni są ciekawi jakie są procedury tego działania, ile osób zgłosiło się do konkursu, 
kiedy będzie jakaś komisja? Poprosił, aby Pan Burmistrz przedstawił, na czym to będzie polegało.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że pytanie nie dotyczy roku 2022. Dodał, że jedyna 
informacją jaką może przekazać, to taka informacja że zostały złożone dwie kandydatury, komisja 
pracuje i do czasu złożenia protokołu jest zobowiązana do zachowania poufności. Komisja już się 
zebrała i pracuje. Na ten moment tyle może powiedzieć, nie będzie mówił o nazwiskach. Dodał też, że 
nie jest członkiem komisji, na sali co prawda jest przewodnicząca komisji i członek komisji, ale są 
zobowiązani do zachowania poufności, to też takiej informacji nie mogą udzielić.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zapytał, czy to jest normalne, że cała procedura jest poufna, czy 
tu jest coś bardzo ciężkie i trudne, że jest tajne? Czy wcześniej też taka procedura miała miejsce? 
Powiedział, że radni nie chcą nazwisk, ale ludzie się interesują, chcą wiedzieć jak to wygląda. Z tego 
co się orientował, to wcześniej chyba nie było to takie poufne.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że postepowanie rekrutacyjne jest zawsze objęte 
klauzulą poufności, nie ważne czy dotyczy to stanowiska dyrektorów, czy pracowników w Urzędzie 
Miasta, to zawsze jest taka procedura, że mamy zachowaną poufność. Wynika to z różnych przyczyn, 
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chociażby, dlatego żeby nie było nacisków jednego kandydata na drugiego kandydata,  jednej 
kandydatki na inną kandydatkę, żeby nie było między nimi jakiś niepotrzebnych dogadywań się itd. 
Jedyne co może się zdarzyć, to to, że kandydaci sami się ujawnią i swoje dane przekażą, natomiast my 
w postepowaniu rekrutacyjnym jesteśmy zobowiązani do tego żeby zachować poufność, w trosce o 
dobro osób kandydujących, będzie protokół i ten protokół jest jawny i tam będzie wskazane, kto 
złożył ofertę, czy oferty spełniały wymagania, czy nie spełniały, będzie rekomendacja komisji do tego, 
która kandydatura zyskała pozywaną opinię – jeśli zyska. Były też takie postepowania, że żadna 
kandydatura nie zyskiwała pozytywnej opinii i zawsze tak było, że poufność do mementu ogłoszenia 
protokołu jest zachowywana.   
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk powiedział, że radni znają jednego kandydata i wydaje się, że to 
bardziej dla urzędu zależy, żeby nikt nie wiedział kto jest tym drugim kandydatem, niż dla radnych. 
Kolejne pytanie – ilu osobowa jest komisja?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że komisja konkursowa jest powoływana 
zarządzeniem Burmistrza Miasta, jest to zarządzenie opublikowane w BIP i każdy może zobaczyć, że 
w tej komisji są cztery osoby.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zapytał, jak dotychczas, jak były takie komisje to ilu członków w 
nich było, czy jest jakaś zależność, czy jest dobrowolna ilość, czy jest to jakoś ustalone wcześniej?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że jest bardzo różnorodnie, bywało, że komisje 
liczyły po trzy osoby. Bywało, że liczyły pięć osób, w zależności od złożoności problematyki. Inaczej 
jest przy rekrutacji pracownika na stanowisko referenta do określonego referatu, inaczej jeśli się 
rekrutuje na stanowisko kierownicze. Bardzo często jest tak, że jeżeli mamy rekrutację do Urzędu 
Miasta, to służb finansowych nie ma w tej komisji, natomiast jeżeli mamy wybrać dyrektora to służby 
finansowe są i tu przewodniczącą komisji jest Pani Skarbnik i ona będzie zadawała pytania 
kandydatom z tej dziedziny, w której czuje się najlepiej. Nie jest powiedziane, że to musi być tyle i 
tyle osób. W komisji jest Kierownik Referatu Oświaty, mamy panią inspektor, która też prowadzi 
bezpośredni nadzór nad MOSiR ze strony urzędu i z referatu organizacyjnego panią do sprawdzenia 
poprawności dokumentów. Nie jest określone na sztuki ile osób musi być, chodzi o to, żeby komisja 
była na tyle dobrze powołana żeby można było podjąć dobrą decyzję.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk powiedział, że w składzie komisji są cztery osoby i wobec tego 
zapytał, co się dzieje, jeśli głosy rozkładają się dwa-dwa. Kto podejmuje wtedy decyzję?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że decyzje podejmuje burmistrz, dostaje 
rekomendacje komisji, nie jest członkiem komisji i prawo zabrania, aby był członkiem komisji. 
Ostateczna decyzja należy do tego, kto podpisuje umowę, umowę z dyrektorem podpisuje burmistrz.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że członkowie komisji 
zapoznali się z przedłożoną informacją.  
 
O godz. 9:14 w związku z tym, iż zmienił się skład radnych (do grona obradujących dołączył  radny 
Krzysztof Grodzki),  Przewodnicząca Komisji przystąpiła do potwierdzenia obecności radnych za 
pomocą przycisku kworum. Obecnych jest 9 radnych.  
 
Informacja z działalności Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim w 2022 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że członkowie komisji zapoznali 
się z przedłożoną informacją.  
 
Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2022 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że członkowie komisji zapoznali 
się z przedłożoną informacją.  
 
Sprawozdanie roczne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny, w tym Programu Wspierania 
Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2022. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że członkowie komisji zapoznali 
się z przedłożonym sprawozdaniem. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 
Podlaskim. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 
Podlaskim.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Ostaszewski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku 
Podlaskim. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 



5 

 

 
Protokół Nr 49/23 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, 
Promocji Miasta i Współpracy ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia  
21 marca 2023 r. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku 
Podlaskim. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Ostaszewski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 
wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 
wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Ostaszewski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Danuta Karniewicz 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Ostaszewski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Skarbnik Miasta Anna Szkoda powiedziała, że nie będzie wymieniała wszystkich liczb, tak jak zawsze 
to robi na sesji, ale powie w skrócie, jakie są zmiany. Generalnie w budżecie w tym miesiącu 
wyrównywane są wszystkie wydatki, które nie zostały zrealizowane w 2022 r., czyli na wszystkie 
zadania, na które są popodpisywane umowy, zadania inwestycyjne i bieżące wieloletnie, czyli to, co 
nie zostało wydatkowane w 2022 r., a przechodzi na następne lata, to w tym miesiącu te wydatki są 
zwiększane, stąd taki wzrost deficytu. Oprócz tego wprowadzane jest 279.863 zł i są to wydatki na 
przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii, są to te środki, które otrzymaliśmy z tych opłat z 
pozwoleń na sprzedaż alkoholu, ale nie zdążyliśmy wydatkować w 2022 r. Z tych środków była 
przeprowadzona modernizacja MOSiR. Oprócz tego jest Erazmus i Cyfrowa Gmina, czyli projekty, 
które przesuwamy na rok bieżący. Te wszystkie zmiany doprowadziły do wzrostu deficytu budżetu do 
wysokości 15.219.945 zł. Zamierzamy pokryć ten deficyt nowym zadłużeniem, oprócz wolnych 
środków, które wydatkujemy w całości nadwyżki z roku ubiegłego, to w tym miesiącu zwiększamy o 
ponad 2.800.00 zł to zadłużenie i też w planie założona jest spłata w 2034, 2035, 2036 roku, czyli nie 
wydłużamy, a do tych ostatnich lat dodajemy spłatę tych zobowiązań. Prawdopodobnie będzie to 
około 1.300.000 zł pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
ponieważ tam jeszcze z takiego limitu preferencyjnej pożyczki możemy skorzystać na dokończenie 
uporządkowania gospodarki wodnościekowej.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz stwierdziła, że nie jest ekonomistą, ale w §8 pkt. 1 ustala się 
dochody w kwocie 735.530 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, to 
jest strasznie dużo, to są łzy ludzkie i nie rozumie tego punktu. Z §11 jest zapis o zaciąganiu pożyczek, 
do wysokości limitów określnych w §7 – poprosiła o wytłumaczenie.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zapytał, czy już jest wiadomo jak będzie zagospodarowana 
nadwyżka z „kapslowego”? Stwierdził też, że nie wie czy dobrze zrozumiał – zadłużamy się na 
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1.300.000 zł na zamkniecie projektu uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej? Gdzie 
dokładamy, co się nie spięło? 
 
Skarbnik Miasta Anna Szkoda wyjaśniła, że jeśli chodzi o zadłużenie, to brakuje w budżecie środków, 
kredyty są zaplanowane w wysokości 7.500.000 zł na ten rok, czyli w przychodach.  7.500.000 zł to 
środki pochodzące z emisji papierów wartościowych i tak na razie zostało zaplanowane, natomiast 
1.390.000 zł to środki pochodzące z pożyczki planowanej do zaciągnięcia. Tyle środków brakuje do 
sfinansowania deficytu w bieżącym roku. Patrzymy, które zadłużenia są najbardziej korzystne, na tę 
chwilę najbardziej korzystna jest pożyczka w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, ale ze względu ma określone limity (możemy ją wziąć tylko na sfinansowanie wkładu 
własnego, w uporządkowaniu gospodarki wodno-ściekowej) i na ten rok wkład własny wynosi 
1.390.000 zł, dlatego tej pożyczki więcej wziąć nie można. Wyjaśniła, że rozpisała zadłużenie, 
najpierw to najkorzystniejsze, najtańsze, później pozostała kwota w tym co będzie, ale  to, czy będzie 
to taka kwota, to tak jak w poprzednim roku, planowana była duża kwota zadłużenia, a nie 
skorzystaliśmy w ogóle, bo  w trakcie roku nie jest wiadome jakie środki możemy otrzymać, to w ten 
sposób się „nie spina”. Jeśli chodzi o kapslowe, to w tym budżecie wpisane jest to w zakup 
materiałów, natomiast jak to zostanie rozdysponowane w trakcje roku to jeszcze nie wiadomo, nie 
ma określonego, czy to będą jakieś konkursy i działania podejmowane. Zostało to zabezpieczone, 
żeby ten budżet spróbować taki w najgorszej wersji, aby to co musimy wprowadzić z poprzedniego 
roku, to wprowadzić i pokazać, że te wydatki są niezbędne do wprowadzenia…  
 
Głos poza mikrofonem -  treść niemożliwa do odczytania z nagrania.  
 
Skarbnik Miasta Anna Szkoda …wydatkujemy więcej, to jest te ponad 279.863 zł, które są 
niewydatkowane z tamtego roku. W tamtym roku nie zostało wydane i musimy wprowadzić do 
wydatków tego roku, natomiast plan dochodów jest taki, jaki wychodzi z planowania.  
W tym roku na pewno znowu dostaniemy więcej i będziemy to przesuwać na następny rok, albo 
wydamy w tym roku na jakieś zadania. Na tę chwilę po wydatkach jest plan dochodów tego roku plus 
wydatki niezrealizowane w 2022 r., czyli te 279.863 zł. Zaznaczyła, że tych środków nie możemy 
wydać na inny cel, tylko na to. Jeśli chodzi o zadłużenia, to ustala się limit zobowiązań z tytułów 
kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie przejściowego deficytu i to jest w wysokości 
7.000.000 zł. Deficyt przejściowy to taki deficyt, że w trakcie roku budżetowego załóżmy musimy 
zapłacić jakąś jednorazową większą płatność i tutaj już są zaplanowane inwestycje, na które 
będziemy czekali do wypłaty z Polskiego Ładu, zaproponowaliśmy w przetargu płatność miesięczną, 
natomiast my te środki dostaniemy od BGK jednorazowo po zakończeniu inwestycji, czyli pod koniec 
roku. Na te potrzeby przejściowe potrzebujemy limitu około 7.000.000 zł, ale ten kredyt nie może 
przejść na nastąpmy rok. Jest to zaciągnięcie tego kredytu, mamy wpływ środków, spłacamy go, za 
tydzień potrzebujemy znowu opłacić faktury i znowu możemy uruchomić, ale mamy wpływ środków i 
znowu, w jakiej części, czy w całości wygaszamy. Jest to przejściowy deficyt budżetu i kredyt musi być 
spłacony do 31 grudnia. Jeśli chodzi o planowany deficyt, to 7.500.000 zł jest zaplanowane z emisji 
obligacji, natomiast 1.390.000 zł jako pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. W sumie brakuje nam na sfinansowanie tych 15.000.000 zł. deficytu 8.890.000 
zł.  
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o sprawdzenie obecności za pomocą przycisku kworum. Obecnych 
jest 10 radnych.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald 
Margański 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2036. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2036. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Eugenia Kruk, Romuald Margański 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego opracowania 
i wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powiedziała, że w skład partnerstwa wchodzi 31 podmiotów. 
Została tu przedstawiona grupa robocza, która jest zaangażowana w pracach strategii, z naszego 
miasta w skład tej grupy wchodzi Pan Burmistrz, Pan Paweł Karniluk i Pan Kazimierz Prus.  Zapytała, 
czy pomimo tego, że Pan Kazimierz jest już emerytowanym pracownikiem pozostaje w składzie?  
Powiedziała, że program jest rozbudowany, na 99 stronach jest przedstawione podsumowanie 
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diagnozy sytuacji społecznej, gospodarczej i przestrzennej, główne założenia, projekty realizacji, 
modele, systemy realizacji i zagrożenia również są tutaj pokazane. Przekazane są kluczowe 
informacje, które dotyczą tego regionu i z wielką satysfakcją powiedziała o kluczowych, ale bardzo 
mocnych stronach, tzn. walorach przyrodniczych oraz bogactwie flory i fauny.  Niestety ze smutkiem 
mówiąc, ale  te kluczowe informacje dotyczą naszego rozwoju gospodarczego, mówi się o opóźnieniu 
urbanizacyjnym, o niższym poziomie ogólnego rozwoju społecznego i środowiskowego. Chyba chodzi 
o to, aby te różnice zostały wyrównane albo podwyższone, właśnie wchodząc w taką relacje. 
Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski w związku z tym, że Pani  Przewodnicząca zadała pytanie o 
skład osobowy, to sytuacja wygląda w ten sposób, że Partnerstwo Południowo-Wschodniego 
Podlasia zostało zawiązane wtedy, kiedy Pan Kazimierz Prus był pracownikiem urzędu i do czasu 
zakończania prac jest również osobą zaangażowaną. Jego zaangażowanie się skończy w momencie, w 
którym zostanie podpisane porozumienie, o którym tutaj się mówi. Na dzisiaj jest porozumienie, 
które służyło tylko dla opracowania strategii i liderem było Starostwo Powiatowe w Hajnówce, 
natomiast liderem wdrożenia strategii i opracowania będzie Miasto Bielsk Podlaski, także jak widać 
do porozumienia przystąpiły wszystkie samorządy szczebla powiatowego i gminnego z trzech 
podmiotów południowo-wschodniej części województwa podlaskiego, czyli powiatu bielskiego, 
powiatu hajnowskiego, powiatu siemiatyckiego, plus dwie gminy z powiatu białostockiego – Gmina 
Gródek i Michałowo. Jest to największe partnerstwo w naszym województwie. W województwie 
mamy cztery partnerstwa, drugie co do wielkości jest Partnerstwo Kanału Augustowskiego i Biebrzy i 
skupia te samorządy, które właśnie wzdłuż rzeki Biebrzy i przy Kanale Augustowskim leżą i tam jest 
ich ponad 20. Powiedział też, że są dwa mniejsze partnerstwa – Kolneńskie i Wysokiego 
Mazowieckiego. Mają one określone nazwy i samorządów jest poniżej 10. Partnerstwo w nazwie ma 
„IIT” to nie są technologie informatyczne, to oznacza Inny Instrument Terytorialny, to jest szansa na 
pozyskiwanie dodatkowych środków finansowych z programów unijnych i krajowych. My jako 
Partnerstwo Południowo-Wschodniego Podlasia na ten rok mamy określone zadanie – gospodarkę 
śmieciową. Cześć z Państwa miała okazję uczestniczyć w spotkaniu w Bielskim Domu Kultury dot. 
systemu SISO i między innymi, bardzo by chciał, żeby dzięki temu partnerstwu można byłoby zacząć 
ten system.  Dla nas największą wartością będzie to, że każde partnerstwo dostanie pieniądze z 
Urzędu Marszałkowskiego bez konkursu, a więc jeżeli mamy 20.000.000 euro na cztery partnerstwa, 
to te 5.000.000 euro z automatu przypada. Zaznaczył, że będziemy chcieli więcej, bo jest więcej 
samorządów, jest więcej mieszkańców, jest większy obszar i sytuacja u nas jest trudniejsza, bo nie 
oszukujmy się sytuacja demograficzna w tych trzech powiatach jest najgorsza, prognoza na przyszłość 
jest najgorsza. Powiedział, że ma nadzieje, że Urząd Marszałkowski nie będzie dzielił tak, że każdemu 
da po tyle samo, tylko w związku z taką fiszką projektową będą partnerstwa, które dostaną więcej, 
będą partnerstwa, które dostaną mniej. Te fiszki projektowe konsultujemy, to jest proces ciągły, 
oprócz prac nad sumą porozumienia, ustaleniem treści i określeniem zasad pracujemy nad 
projektem, który chcemy złożyć jeszcze w tym roku. Ten projekt gospodarki śmieciowej chcemy 
złożyć w tym roku, ale czy uda się w tym roku zacząć, to tego nie wie, bo Urząd Marszałkowski jeszcze 
sam się nie określił kiedy te pieniądze będzie rozdysponowywał. To jest tylko jedna z rzeczy, że są 
możliwości dostania pieniędzy bez konkursu, ale partnerstwo jako całość, czy niektóre gminy z 
partnerstwa mogą startować w konkurach i dostaną dodatkowe punkty za to, że są w partnerstwie, 
także jest z tego tytułu wiele korzyści. Oczywiście są też minusy, jeżeli miasto Bielsk Podlaski będzie 
partnerem, to musimy to wszystko koordynować, musi być pracownik, który tym się będzie 
zajmować i tego będzie pilnował i sprawdzał wszystkie dokumenty, badał aktualność strategii, badał 
wykonanie tych zadań, które są wpisane w projekcie strategii. Niemniej jednak to jest tak, że te 
wszystkie samorządy rzucą się na tego pracownika, to nie jest tak, że Urząd Miasta ze swoich 
pieniędzy będzie utrzymywał, a inne gminy, inne samorządy będą z tego korzystały, żeby móc 
podpisać partnerstwo jest potrzebna zgoda każdego samorządu, każdej rady miasta, rady powiatu, 
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rady gminy z tego terenu. Powiedział, że jutro spotyka się z trzema panami starostami z tego terenu, 
że Starostą Bielskim, Hajnowskim i Siemiatyckim, żeby też jeszcze wyjaśnić parę rzeczy dotyczących 
wzajemnych rozliczeń.  
 
Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że tam jest taki dział jak Energetyczna Rewolucja i my jako 
miasto Bielsk Podlaski w to nie wchodzimy – dlaczego?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że nie wchodzimy w tym roku jako projekt bez 
konkursowy, natomiast właśnie dlatego są wpisane inne rzeczy, do których będziemy mogli startować 
w konkursach. Mogliśmy wybrać jedno działalnie bezkonkursowe i na zebraniu członków partnerstwa 
można powiedzieć, że zdecydowaną większością została wybrana gospodarka śmieciowa, tylko dwa 
samorządy były za rewolucją energetyczną. Wyjaśnił, że to nie oznacza, że tego nie będziemy robić. 
Strategia pokazuje, że to powinniśmy robić, tylko że będziemy to składać do projektów 
konkursowych, chyba że w następnych latach znowu pojawią się pieniądze bezkonkursowe i tylko 
pieniądze bezkonkursowe można dostać na to, co jest literalnie wpisane w przyjętej strategii. Na ten 
rok fiszka projektowa złożona przez partnerstwo będzie dotyczyła gospodarki odpadami, natomiast 
to, że mamy wpisane inne rzeczy nie oznacza, że to nie będzie robione. Będzie to robinie, jeżeli będą 
ogłoszone konkursy. Za udział w partnerskie partnerzy będą dostawali dodatkowe punkty w tych 
konkursach, które Urząd Marszałkowski będzie ogłaszał. Myśli, że również w konkursach poziomu 
centralnego, ponieważ partnerstwa są w każdym województwie. Nie jest tak, że to tylko podklasie 
ma partnerstwa, każde województwo ma po kilka partnerstw i chce jakieś pieniądze dla tego 
partnerstwa wyrwać, żeby rozwiązać problem określony w strategii.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powiedziała, że przeczytała kluczowe wyzwania, które dotyczą 
tego partnerstwa i na pewno Pan Burmistrz doskonale wie, że dotyczy to między innymi budowy 
nowych atrakcyjności turystycznych, modernizacji sieci kanalizacyjnych, wymiany źródeł ciepła i 
nowoczesnej gospodarki odpadami, to w sferze przestrzennej. Patrząc na te kluczowe wyzwania 
zwróciła uwagę, co w Bielsku poza ewentualnie następnymi latami na ten moment zostało 
przegłosowane, czy wybrane, a więc wybudowanie instalacji termicznego przetwarzania odpadów – 
to co Pan Burmistrz mówił- zaznaczyła, że będąc na tym spotkaniu z SISO zrozumiała, że nie można 
tego finansować, to raz. Druga rzecz to wybudowanie farmy fotowoltaicznej lub wiatrakowej, to te 
dwa cele przyświecają naszemu miastu, ale celowo czytała o nowych atrakcjach turystycznych i nie 
widzi u nas żadnego zagospodarowania zbiornika wodnego, o który walczymy cały czas od dłuższego 
czasu i nie mamy wpisanej miejskiej rekreacji i to troszkę zaniepokoiło. Zapytała też jak będziemy 
walczyć i przeciwdziałać depopulacji? Pan Burmistrz na to zwrócił uwagę, ale jak to zrobić? Czy w tym 
partnerstwie mamy na to jakieś pomysły?    
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że projekt strategii i wpisane te wszystkie wyzwania 
jest wynikiem pewnego konsensusu. To jest 31 samorządów i nie ma możliwości wpisania 
wszystkiego, co byśmy my chcieli, bo za chwile inny samorząd powie, że u nas takiego problemu nie 
ma.  Idea jest taka, że partnerstwo ma rozwiązywać problemy wszystkich i przez to, że jest dużo tych 
podmiotów czasami trzeba na dużym poziomie ogólności to napisać, żeby ten burmistrz, ten wójt 
mógł przekonać radę, że oni również na tym tez skorzystają. Wpisanie literalnie zalewu w Bielsku 
Podlaskim spowoduje, że ktoś inny będzie miał z tym zgrzyt, natomiast napisanie stworzenie tej 
atrakcyjności turystycznej, stworzenie nowych atrakcji jest bardzo szerokim kluczem i tu można 
włożyć różne rzeczy. Jeżeli dokładnie opiszemy, to to nam związuje ręce, że tylko na to będziemy 
mogli ubiegać się o pieniądze. Jeżeli byśmy napisali atrakcje turystyczne, to to jest i zalew i jakieś tam 
ścieżki rowerowe, które gdzieś tam by doprowadzały, a jeżeli napisze zalew, o już ścieżek 
rowerowych nie można będzie robić. Dlatego też to jest konsensus, na który jedni łatwiej się zgodzili 
inni trochę mniej chętnie się godzili, bo napisać fiszkę projektową, z której skorzysta 31 samorządów 



11 

 

 
Protokół Nr 49/23 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, 
Promocji Miasta i Współpracy ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia  
21 marca 2023 r. 

to jest nierealne, natomiast trzeba pokazać, że to jest kierunek  w którym mogą iść samorządy. Nie 
oszukujmy się, gmina Gródek, czy Michałowo, które są w powiecie białostockim maja trochę inne 
problemy aniżeli Nurzec Stacja, gmina Perlejewo, miasto Bielsk Podlaski, bo jesteśmy innymi 
samorządami i z innymi rzeczami się mierzymy.  Na samorządy są nałożone te same zadania, ale 
poziom kłopotliwości tych zadań inny jest w mieście, inny jest w gminie wiejskiej. Walczyć z 
depopulacją na poziomie gminy, to w zasadzie walka z wiatrakami, to muszą być  centralne 
rozwiązania. Program 500+ miał być takim programem, który miał poprawić dzietność i wszyscy 
wiemy, że dzietności nie poprawił, poprawił sytuację finansową rodzin. Trzeba uczciwie powiedzieć, 
że na tym sporo rodzin zyskało, kwestia czy zostało to wydatkowane na potrzeby dzieci, czy nie to 
kwestia dyskusyjna, zawsze znajdzie się jedna czarna owca, która zupełnie inaczej będzie to 
postrzegała. Problem dzietności jest problemem wszystkich społeczności, tych, które się mają, że są 
wysokorozwinięte.  Pamięta jak jeszcze uczył się geografii, to były rysunki demograficzne Niemiec i z 
innych państw Europy i pokazany był Trzeci Świat i tak jest. Polska jest krajem wysoko rozwiniętym i 
siłą rzeczy, to co 30 lat temu na zachodzie już było dostrzegane, to u nas teraz też jest obecne. Z tymi 
problemami demograficznymi jest ciężko walczyć, była jakaś tam szansa w związku z przyjazdem do 
Polski uchodźców z Ukrainy, ale to też jest na krótką metę. Niektórzy z nich mogą zostać, ale to 
będzie niewiele procent wchodzących na rynek pracy, do szkół, czy do przedszkoli, niemniej jednak w 
pewien sposób, na jeden rok sytuację zmieniło. Zachęcić ludzi do tego żeby posiadali dzieci, to można 
zachęcić, ale to musi być decyzja danej rodziny, czy oni będą mieli jedno dziecko, czy dwoje, czy troje, 
czy czworo, bo nie ma tak jak kiedyś w Chinach, że możesz mieć tylko jedno, bo jak nie to będziesz 
płacił kary, czy jak się rodziła dziewczynka, to było ludobójstwo. Trzeba uczciwe powiedzieć, że tak to 
tam  było. Programy centralne powinny być tutaj odpowiedzią na to. Depopulacja, to nie tylko 
województwo podlaskie, ale również cała ściana wschodnia, począwszy od Warmii i Mazur, 
skończywszy na Podkarpaciu. Tak naprawdę chyba jedynymi miastami w Polsce o dodatnim 
przyroście naturalnym,  to są stolice plus sypialnie tych dużych miast. Zdecydowanie większość gmin 
w Polsce ma ujemny przyrost naturalny i to jest wyzwanie przede wszystkim ze względu na przyszłe 
emerytury, bo ktoś na tych emerytów, którzy będą za 5, czy 10 lat będzie musiał część swojego 
wynagrodzenia oddawać. Można krytykować ZUS, że to jest niesprawiedliwy system, ale póki co nikt 
bardziej sprawnego systemu nie wymyślił, kto podchodził do reformy i chciał coś zmienić, to 
załamywał ręce i zostawało tak jak było. Tu jest problem, ale ani strategia tego innego instrumentu 
terytorialnego, ani strategia miasta tych problemów nie rozwiąże.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wyjaśniła, że rozumie te problemy demograficzne i nie miała 
na uwadze jaka była koncepcja w tym projekcie, ponieważ zostało wpisane jako wyzwanie jedno z 
ważniejszych i dlatego zapytała, czy są jakieś konkretne postanowienia, ale może zostawmy tą 
demografie, bo trzeba byłoby poruszać drenaż mózgów i inne rzeczy. Wyjaśniała, że zapytała o te 
elementy turystyczne i o te zbiorniki wodne, ponieważ patrzyła na mapę, na mapę rozmieszczenia 
tych inwestycji, które są tu proponowane i np. taka Orla ma budowany zalew, stąd to pytanie.  
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o sprawdzenie obecności za pomocą przycisku kworum. Obecnych 
jest 8 radnych.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego opracowania i 
wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia.  
 
Wyniki głosowania: 
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ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Piotr 
Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Danuta Karniewicz, Iwona Kołos 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie miasta Bielsk Podlaski maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży oraz w miejscu sprzedaży. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała, czy jest taka potrzeba, szczególnie chodzi o sklepy 
nocne. Stwierdziła, że nie wie, czy jest taka potrzeba żeby te sklepy alkoholowe otwierali, jeśli chodzi 
o piwo to tak, ale jeśli chodzi o te wysokoprocentowe, to ma znaki zapytania.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że to wniosek złożony przez przedsiębiorcę, który w 
Bielsku prowadzi działalność gospodarczą i uważa, że w związku z tym, że u siebie nie może 
sprzedawać, to jest traktowany w sposób dyskryminujący w porównaniu z innymi przedsiębiorcami. 
Kompetencja ustalenia liczby punktów sprzedaży należy do rady i skoro taki wniosek wpłynął, to jest 
przedstawiony do podjęcia decyzji. Przypomniał też, że w Bielsku nie ma sklepów nocnych  z 
alkoholem, bo kilka lat temu rada miasta podjęła uchwalę o tym, że po godz. 23 nie można 
sprzedawać alkoholu.  Dodał, że pojawiają się w nowych miejscach placówki handlowe i żeby co 
miesiąc nie przygotowywać uchwały, to została zaproponowana taka uchwała.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powiedziała, że ma takie odczucia, że może dobrze by było, 
żeby przy wydawaniu pozwolenia zobowiązać przedsiębiorców o ład i porządek wokół obiektu, w 
którym ten alkohol się sprzedaje. Na ostatniej sesji mówiła o ul. Jana Pawła II i otrzymała odpowiedź, 
że to nie jest nasza ulica, ale nasza koncesja została tam wydana.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że koncesja jest na sprzedaż alkoholu, a nie na 
sprzątanie, więc jedynie można prosić, ale w koncesji tego wpisać nie wolno, treść koncesji jest 
ustalona w ustawie. I nie można dopisać, warunków, że ktoś będzie sprzątał. Pani Przewodnicząca ma 
racje, że jak jest nieporządek, to trzeba tam sprzątać.   
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie miasta Bielsk Podlaski maksymalnej liczby zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży oraz w 
miejscu sprzedaży.  
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Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Piotr Ostaszewski 
PRZECIW (1) 
Danuta Karniewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Iwona Kołos, Eugenia Kruk 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, 
zasad poboru oraz terminów płatności. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, zasad 
poboru oraz terminów płatności.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Danuta Karniewicz 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc 
do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia 
regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia 
regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Eugenia Kruk, Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Iwona Kołos 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Eugenia Kruk, Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Iwona Kołos 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
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Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
Podlaski.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Eugenia Kruk, Piotr Ostaszewski 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
Podlaski..  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Eugenia Kruk, Piotr Ostaszewski 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz powiedziała, że klub do którego należy nie będzie wystawił 
nikogo, ponieważ nie ma racji bytu w tej komisji, jest ochrona skarbowa, ochrona burmistrza, wiec 
jaki jest sens uczestnictwa w tej komisji?   
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
Podlaski.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 2, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (2) 
Włodzimierz Borowik, Eugenia Kruk 
PRZECIW (1) 
Danuta Karniewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Krzysztof Grodzki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos 
NIEOBECNI (2) 
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Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała ile lat mieli ci wnioskodawcy, czy wymagali pomocy 
osób trzecich, może to byli nieszczęśliwi ludzie, którzy nie mogli dojść i wyjaśnić sobie? Dodała, że 
ubiegała się o dodatek węglowy i woziła też zmianę wniosku koleżance, która akurat nie mogła 
przyjść, bo nie dała rady i było wszystko możliwe do wyjaśnienia. W związku z tym zapytała, w jakim 
wieku są te osoby? Czy osoby, które nie otrzymały dodatku węglowego są sprawne, czy nie wymagają 
pomocy innych osób? Czy były inne przypadki, że ktoś nie otrzymał dodatku węglowego ze względu 
na złożenie wniosku na nieprawidłowym druku? 
Powiedziała, że jeżeli to były osoby chodzące, to idąc na spacer mogły zajść i zapytać. Wyjaśniła, że w 
pierwszej transzy też nie dostała dodatku, ale poszła i zapytała, czy dostanie. Trzeba było zmienić 
wniosek, to powiedziała koleżance żeby zmieniła wniosek, zmieniła i otrzymała.   
 
Członek Komisji Włodzimierz Borowik poinformował, że komisja kilkukrotnie spotykała się w tej 
sprawie. Nie jest w stanie odpowiedzieć na pytanie „ile lat?”, we wniosku tego nie ma, bo ani 
skarżący, ani Pan Dyrektor, który dawał odpowiedzi dla komisji nie ujawnił tego, wiec, jako komisja 
nie wie, jaki był wiek. Czy jedyny był wniosek, to Pan Dyrektor też nie wskazał ile wniosków było, ale 
były interwencje i tamte osoby uzupełniły wnioski. Jako komisja radni spotykali się pięciokrotnie i 
była bardzo trudna decyzja, pierwsza cześć to tylko i wyłącznie formularz i tu można zgodzić się, że 
jego decyzja była zasadna, natomiast dalsza część, czyli procedura informowania wnioskodawcy, to 
kancelaria prawna wskazała gdzie był błąd. W związku z powyższym przekonało to komisje, że ta 
skarga mogła być zasadna. Kancelaria prawna Urzędu Miasta w swojej odpowiedzi przeważyła na 
korzyść skarżącego.  
 
Członek Komisji  Krzysztof Grygoruk uważa, że dziwne jest, że kto inny składa wniosek, a skarży kto 
inny. Zaznaczył, że dla Pana Dyrektora na pewno nie chodzi o to, żeby ci ludzie nie dostali tych 
pieniędzy, bo w większości te środki zostały wypłacone i dziwi go decyzja o zasadności skargi i nie 
zgadza się z nią. Jeżeli ktoś nie wypełnił podstawowych rzeczy, aby otrzymać te środki to ich po 
prostu nie dostał.  
 
Członek Komisji Włodzimierz Borowik powiedział, że bardzo obszernie jest wszystko opisane i jest 
informacja. Nie wie jak to się stało że formularze, które były przyjęte przez pracownice zostały 
przyjęte bez żadnych zastrzeżeń, dopiero w czasie okazało się, że formularz nie jest zgodny, nie jest 
odpowiedni.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk powiedział, że Pan Dyrektor nie może odpowiadać czy ktoś 
składa na właściwym dokumencie, jeszcze dwa lata wstecz była skrzynka i też nikt nie brał 
odpowiedzialności. Zdaniem radnego komisja od samego początku wiedziała jakie ma być 
stanowisko.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grodzki powiedział, że były dwa druki i ustawa w miedzy czasie 
ewaluowała i osoby, które złożyły niewłaściwe druki dokonywały korekty, czy musiały donosić 
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dodatkowe oświadczenia. Mówione jest, że dwie zwrotki nie zostały dostarczone, a może ktoś pod 
tym adresem nie mieszkał?  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz powiedziała, że z tego co wie to cześć osób dostała te środki 
pomimo, że było złożone na starych drukach, dopiero później trzeba było zmieniać. To w interesie 
mieszkańca jest dowiadywanie się co się dzieje i dlaczego dodatek nie został przyznany. Skoro ktoś 
się nie dowiadywał, to mu nie zależy. Zaznaczyła, że dla niej to jest niezrozumiałe, bo tam stała, 
widziała reakcje ludzi, którzy czekali na te opłaty węglowe, którzy czekali na zaświadczenia, że mogą 
kupić węgiel. Zaznaczyła, że tam była, stała w tej kolejce i wie jak to wyglądało, ale po prostu ludzie 
byli zainteresowani. Dodała, że też tam dowiedziała się, że za dowóz tony węgla trzeba 200 zł 
zapłacić, jak w Bielsku dowóz, bo takie zarządzenie podpisał Pan Burmistrz. Za tonę węgla opłata 200 
zł, za 1,5 tony 300 zł, za 2 tony 400 zł, pomimo, że to jest na terenie miasta.  
 
Członek Komisji Włodzimierz Borowik formularz, na którym został złożony wniosek został przyjęty 
przez pracownicę, bez zastrzeżeń, dalej wnioskodawca dodzwonił do MOPS i się dowiadywał i była 
informacja, że trzeba czekać na decyzję, nie był świadomy, że coś źle i coś trzeba poprawić. 
Wnioskodawca nie był właściwie poinformowany, co należy zmienić. Awizo było dostarczone w 
niewłaściwy sposób. 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwracając się do radnej Danuty Karniewicz poprosił, aby Pani 
Radna wskazała numer zarządzenia, które podpisał burmistrz, w którym określił stawki za dowóz ton 
węgla na terenie miasta.   
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz powiedziała, że siedziała i szukała i jeszcze poszuka i poda co 
znalazła na stronach Urzędu Miasta.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 1, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (1) 
Włodzimierz Borowik 
PRZECIW (2) 
Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grodzki, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Piotr Ostaszewski 
NIEOBECNI (2) 
Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Dotyczy punkty nr 5  

Zapoznanie się z informacjami o pracy w 2022 roku: Bielskiego Domu Kultury, Miejskiej Biblioteki 
Publicznej, Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Pływalni Miejskiej „Wodnik” i Środowiskowego 
Domu Samopomocy. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że te tematy były już analizowane w 
poprzednim punkcie obrad, ale być może ktoś jeszcze chce się odnieść. Otworzyła dyskusję.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji przeszła do kolejnego punktu obrad.  
 
Dotyczy punkty nr 6 

Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 
Członek Komisji Iwona Kołos zapytała, czy prawda jest, że nasz samorząd będzie chciał ograniczyć 
środki finansowe na edukację, chodzi o drugi jeżyk obcy, o bibliotekę… Pan Burmistrz pewnie podjął 
już jakieś decyzje, wiec chciałaby o nich wiedzieć. Dodała, że jeśli chodzi o języki obce, to jest tym 
bardzo zdziwiona, ze względu chociażby na wybór języka na egzaminie.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała o ul. Lipową, która tak ładnie wygląda, a teraz jest 
rozbierana. Prawdopodobnie w ramach gwarancji jest zdejmowana cała kostka, a naprawdę piękna 
ulica. Zapytała, co się tam stało? Czy już wyłoniono wykonawcę na naprawy dróg gruntowych, bo jest 
tragedia. 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski odnosząc się do Radnej Kołos powiedział, że odbyło się 
spotkanie z dyrektorami szkół i wszyscy dobrze widzą ile wynosi subwencja oświatowa, a ile mamy 
wydatków na oświatę, miasto dokłada nie 1.000.000 zł, nie 2.000.000 zł, a dużo więcej. Sytuacja jest 
taka, że trzeba się zadłużać żeby ponosić wydatki  bieżące, już nie na inwestycje, a bieżące. Po 
rozmowach z dyrektorami doszli do kilku konkluzji, m.in. to, żeby w związku z tym, że młodzież nie 
korzysta z bibliotek (taka jest informacja) to ograniczyć etaty w bibliotekach. Młodzież nie czyta, nie 
wypożycza. Powiedział, że w związku z tym, że jest rodzicem dwójki dzieci w wieku szkolnym był na 
dwóch wywiadówkach i wie jak dzieci chodzą do biblioteki i ile tych książek wypożyczają. Dzisiaj w 
internecie można znaleźć każdą książkę, streszczenie itp. Jeśli chodzi o języki to była sugestia żeby nie 
od 4 klasy, a od 5 klasy tak jak to było kiedyś. Była przeprowadzona analiza i to, że teraz dzieci uczą 
się drugiego języka od klasy IV nie przekłada się w żaden sposób na efekty, na lesze wyniki na 
egzaminach, nie ma więcej laureatów. Szkoda, że dzieci nie będą się uczyć od IV klasy, niemniej 
jednak dzięki temu zaoszczędzimy kilkaset tysięcy złotych i naprawdę w takim budżecie, który mamy 
teraz te kilkaset tysięcy złotych  będzie potrzebne na coś innego. Zapytał, czy radni pamiętają, jaką 
obiecano stałą stawkę dla samorządów za energie? Było to 78 gr za kilowatogodzinę, w ubiegłym 
roku nasz sprzedawca został poinformowany, że wszystkie jednostki chcą skorzystać z tej 
maksymalnej ceny. I co? Przyszły rachunki, 3,70 zł za kilowatogodzinę. Oczywiście jest pisana prośba 
o wystawienie faktury korygującej, ale to trzeba zapłacić, bo inaczej będą naliczać odsetki. PGE nie 
ma żadnych skrupułów czy to szpital, czy to szkoła, czy to urząd. Szkoła ma zabezpieczone 60.000 zł 
na energie, co dwa miesiące płaciła 6.000 zł, wiec powinno wystarczyć, a przychodzi rachunek 36.000 
zł za pierwsze dwa miesiące. Przecież to wszystko stoi na głowie, to jest przykład jednej, największej 
szkoły, mieli płacić 6.000 zł, a dostali 36.000 zł. Czy PGE zechce przyjąć prośbę o faktury korygujące? 
Może przyjmie ale nie jest wiadomo kiedy, może w grudniu… i do tej pory będzie wystawić faktury w 
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takich kwotach, a nie w innych i to jest sytuacja, że mówi się że wszyscy jesteśmy chronieni, mamy 
fajne zabezpieczenia, a trzeba pamiętać, że mieszkańcy dostaną niższą cenę do 2.000 kilowatogodzin, 
ale nie obejmuje to dystrybucji, nie obejmuje to opłat mocowych, opłat OZE.  Rozmawiając z 
dyrektorami szkół w sprawie wytycznych do arkusza takie tematy się pojawiły i wynikają z analiz 
skuteczności dotychczasowych działań.  
Jeśli chodzi o ul. Lipową, to jeżeli po tej ulicy się tylko jeździ to ktoś może powiedzieć, że kostka jest w 
dobrym stanie, a jak się do tej kostki podejdzie, to 95% wymaga wymiany, ponieważ to była wadliwa 
kostka. Miasto za to nic nie płaci, bo to jest w ramach gwarancji, taka informacja była od wykonawcy, 
że w końcu producent uznał swoją winę, ta kostka nie powinna być użyta na tę nawierzchnię. 
Wadliwość kostki jest tylko na ulicy, nie dotyczy chodników.  
Umowa z wykonawcą napraw dróg gruntowych została już podpisana, od ubiegłej środy drogi w 
mieście są już remontowane, rozpoczęto od ul. Wierzbowej, Obwodowej i Kleberga, również od ul. 
Chmielnej, Pogodnej, na Studziwody też przyjdzie pora. Dzisiaj trochę popadało i są prace, które 
można wykonywać, są prace, których nie można. W piątek popołudniu firmie zepsuł się walec na 
jednej z ulic i doszło do takiej sytuacji, że nie mógł pracować.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk stwierdzi, że koszty energii dotykają wszystkich, zastanawia się 
jaki procent  z tej redukcji etatów stanowi te opłaty, to jest kropla w morzu. Dziwi stwierdzenie, że 
musimy wrócić do tego jak było kiedyś, czyli z tą V klasą, gdzie wiadomo im młodsze dziecko zaczyna 
się uczyć języka, tym łatwiej go przyswaja, nie na darmo 2-3-4-5 latki brykają na zajęcia z 
angielskiego, niemieckiego, czy francuskiego. Wiadomo poziom w szkolnictwie tego języka też jest 
taki, wiadomo co umiemy powiedzieć, kończąc szkołę, a co nam się w życiu przydaje. Jeśli chodzi o 
bibliotekę, to może też warto wyjść naprzeciw i organizować takie rzeczy, żeby te dzieci zachęcić. 
Wiadomo książka odchodzi do lamusa, niechętnie dzieci po nią sięgają i trzeba coś robić żeby tego 
dzieciaczka zachęcić i tam ściągnąć, bo ta papierowa książka tego nie zrobi. Druga sprawa, jeżeli 
rodzic siedzi trzy godziny czasu wolnego w telefonie, a oczekuje żeby dziecko czytało książki to raczej 
też to nie zadziała w ten sposób.   
 
Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że zrozumiała, że Pan Burmistrz chce wprowadzić drugi 
język obcy od klasy VII – czy to prawda?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wtrącił, że od klasy V.  
 
Członek Komisji Iwona Kołos stwierdziła, że jeśli od klasy V to jeszcze jest to jakoś dopuszczalne i 
powiedzmy można to jakoś zrozumieć, chociaż jak pomyśli, że są takie sytuacje, kiedy Pan Burmistrz 
nie oszczędza jak np. ul. Bohaterów Września, a tutaj jeśli chodzi o to szkolnictwo… Przy tych 
zmianach Pan Burmistrz zapomniał o jednej kwestii, biblioteka obsługuje również wszystkie 
podręczniki i jeżeli teraz jedna bibliotekarka będzie musiała wydać wszystkie podręczniki, to do tej 
pory podręczniki były wydawane prawie miesiąc, to teraz książki będą w październiku. Widomo 
szkoły kosztują, ale nawet teraz jest Komisja Oświaty, pali się tyle światła, wiec dlaczego nie robić 
tego w urzędzie? Mniejsze pomieszczenie, mniej kosztów, mniej świateł, sala nieduża. Zgłosiła też 
swoją sugestie do stanu sali, w której obecnie odbywają się komisje i sesje – te drabinki i te płachty 
powinny być od czasu do czasu ogarnięte trochę, bo luzie zwracają uwagę na to jak to wygląda. Pan 
Burmistrz jest tu gospodarzem i powinien trochę na to wpłynąć, te drabinki nie są już tu potrzebne. 
Wracając do tematu komisji mniejsze koszty będą, jeśli będą odbywały się w urzędzie.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski odnosząc się do tematu szkół, to od V klasy, a nie od VII, dodał 
też, że pierwszego języka dzieci uczą się od I klasy. Prawo oświatowe mówi, że drugi język jest od VII 
klasy, wiec to żeby wprowadzić go od V, to i tak jest ukłon w stronę uczniów. Był też taki argument, 
że dzieci, które kończą III klasy, miały jedną panią wychowawczynię, trafiają do zupełne nowego 
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sposobu nauczania, do tej klasy IV, gdzie się pojawia wielu nowych nauczycieli i zdecydowana 
większość nie odnajduje się na początku. Z sygnałów, które docierały, to to dziecko w IV klasie, to jak 
przysiądzie z rodzicem to trochę więcej się nauczy, a jak będzie samo tę pracę domową dorabiało... 
Była na ten temat dyskusja i oczywiście z żalem zaproponował, aby spróbować od V klasy. Powiedział, 
że oprócz kwestii dotyczących funkcjonowania szkół jeżeli chodzi o arkusze organizacyjne, to również 
była prośba do dyrektorów  o przyjrzenie się pracy kuchni, ponieważ zmniejsza się liczba dzieci 
korzystających z obiadów. Oczywiście inna sytuacja jest w Szkole Podstawowej Nr 2, gdzie są oddziały 
przedszkolne, czy w Szkole Podstawowej Nr 5, gdzie też jest oddział przedszkolny i te dzieci mają 
mieć inny poziom wyżywienia, ale jeżeli mamy Szkołę Podstawowa Nr 3 i Szkołę Podstawową Nr 4 i 
kilka lat temu, tam tych osób korzystających z obiadów było dwa razy więcej niż teraz, to również za 
tym musi iść reorganizacja jeśli chodzi o funkcjonowanie kuchni.  To nie jest tak, że tylko w jednym 
obszarze się szuka oszczędności, a patrzymy na funkcjonowanie placówek oświatowych znacznie 
szerzej. Jeżeli w szkole jest  600 uczniów i jest 1,5 etatu bibliotekarza, a w drugiej szkole jest 600 
uczniów i jest 2,5 etatu bibliotekarza, to też jest taka sytuacja nad którą trzeba popracować i to 
wyrównać. Wiele lat było tak, że największą szkołą w Bielsku była Szkoła Podstawowa Nr 3 i tych 
oddziałów było tam najwięcej i wyglądało tam inaczej, już od paru lat najwięcej oddziałów jest w 
Szkole Podstawowej Nr 4, a więc pewne zaszłości na które kiedyś było pozwolenie teraz powinny być 
również przeanalizowane.  To z czego można zrezygnować, to z tego trzeba rezygnować. Zmiany nie 
są rewolucyjne, to jest ewolucja i ta zmiana pozwoli na to, że tych pieniędzy nie trzeba będzie aż tyle 
dokładać do funkcjonowania szkół. Sposób naliczania subwencji oświatowej, też jest niesprawiedliwy, 
promowane są szkoły mniejsze z terenów wielskich. Zdaje sobie sprawę, że na terenie wielskim 
trudniej jest pozyskać nauczycieli, którzy pracowaliby w tej szkole, bo jak jest mała szkoła i ktoś 
dostaje dwie godziny fizyki, to trudno jest żeby on tam chciał jeździć i za takie pieniądze pracować, 
jak może pracować w szkole w mieście i tych godzin mieć więcej. Po spotkaniu z dyrektorami wszyscy 
dyrektorzy stwierdzili, że nauczyciele będą mieli pełne etaty, a nawet będą takie przedmioty, że 
niektórzy będą mieli nadgodziny, ale to akurat wynika z siatki. Jeżeli jest 18 godzin pensum 
nauczyciela, a danego przedmiotu jest 5 godzin, to siłą rzeczy musi mieć 20 godzin, bo będzie w 
czterech klasach uczył tego przedmiotu. Dyrektorzy pracują nad arkuszami i niedługo przyjdzie ten 
moment, kiedy te arkusze zostaną przestawione związkom zawodowym, kuratorium i do Urzędu 
Miasta.  
 
Członek Komisji Włodzimierz Borowski odniósł się do tematu ul. Lipowej i powiedział, że 
rzeczywiście ta kostka powoduje, że dobrze się jeździ samochodem, ale np. rowerem nie da się jechać 
po takiej kostce i wskazane jest żeby ją wyremontować.  Od ul. Lipowej jest ul. Kleszczelowska i 
prawa strona ma tak szeroki chodnik, że wskazane by było żeby postawić tam znak dla rowerów, czyli 
droga dla rowerów. Ul.Kleszczelowska jest niebezpieczna i rowerem tam się nie da, wiec prosił Panią 
Zwolińską, aby zareagowała. Pokazuje się następna ulica – ul. Białowieska, gdzie jest wyciętych tyle 
drzew i zaczyna być remont. Zmierza do tego, że lewa strona jest szersza i tam drogi rowerowej w 
kierunku Hajnówki w planie nie będzie, więc proponuje żeby lewą stronę również wydzielić jako 
chodnik i drogę rowerową. W obecnym czasie ciężko się jedzie rowerem w kierunku Hajnówki. 
Zwiększył się tam ruch i wskazane byłoby zrobić tam drogę także dla rowerów.    
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zgłosiła, że zjeżdżając z ul. Żwirki i Wigury w ul. Dąbrowskiego na 
rogu jest duże zadołowanie. Zwróciła się z prośbą o naprawę nawierzchni w tym miejscu.  
Wracając do tematu dzieci stwierdziła, że wie że to nasza przyszłość i na dzieciach nie można 
oszczędzać i trzeba dbać o wszechstronną edukację. 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że jeśli chodzi o połączenie tych ulic, to tam 
faktycznie jest zadołowanie, ale przetargi, które były przeprowadzana na naprawę dróg o nawierzchni 
bitumicznej nie wyłoniły wykonawcy, ogłoszony jest następny przetarg. Tam nie jest tak, że jest 
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dziureczka, tam trzeba wyciąć dużo więcej i tego pracownicy urzędu nie zrobią, to musi zrobić firma, 
która takie rzeczy umie robić. Co prawda jest to połączenie z ul. Żwirki i Wigury, a ulica ta na tym 
odcinku nie jest miejska, to jest droga powiatowa, siłą rzeczy za naprawę skrzyżowania odpowiada 
zarządca drogi wyższego rzędu. Powiedział, że wystąpi do PZDW o to żeby coś tam zrobić, bo 
faktycznie jest tam obniżenie i ktoś kto wie będzie jechał bezpiecznie, ale ci którzy są tam pierwszy 
raz to mogą być zaskoczeni. Jeśli chodzi o to co mówił radny Borowik, to ustawienie takich znaków to 
nie jest kompetencja burmistrza, ponieważ ani ul. Kleszczelowska, ani ul. Białowieska nie są drogami 
miejskimi. Pan Radny zgłaszał już taką kwestię, zostało to przekazane do zarządców, ale nie ma 
odpowiedzi.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zgłosiła następujące sprawy: 

 na ul. Wschodniej, przy zjeździe na ul. Harcerską jest duże zadołowanie, po opadach zalega 

tam woda,   

 na ul. Mickiewicza 127, obok komisu samochodowego jest wyrwa w chodniku, brakuje całej 

płytki chodnikowej.  

 
W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji podziękowała zebranym za 
udział w posiedzeniu i zamknęła obrady komisji.  
 
Na powyższym protokół zakończono.  
 
Protokołowała:  
M. Germaniuk 
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